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1. Godkendelse referat 133 

Godkendt 

 

2. Siden sidst 
Punkter markeret med grønt er til gennemgang på mødet. Øvrige punkter kommenteres der kun 
på kun ved spørgsmål. 
 

a. Ind- og udmeldelser - Se bilag 1.   

 

b. AquaPunkt 

Intet nyt. 

 

c. Erhvervslivredderprøven  

 

Erhvervslivredderdommerseminar: 

Der er 87 tilmeldte til seminar 25.-26. september. 

 

Styregruppen: 

Bilag: Mail og brev til Faxe Kommune 

 

I forlængelse af Kent Nielsens opslag i lukket gruppe for 

Erhvervslivredderdommere 16. august er der 28. august 

sendt skrivelse til Faxe Kommune, hvor vi stiller os til 

rådighed for spørgsmål omkring 

Erhvervslivredderprøven. 

 

Der er pr. 16. september ved fremsendelse af dagsorden 

endnu ikke kommet svar. 

 

Ved mødet 23. september var der forsat ikke kommet 

svar / reaktion. 

 

d. Arbejdsgruppe under Rigspolitiet vedr. sikkerhed 

Der er pt. 13. september ikke nyt. 

 

Liselotte kontakter arbejdsgruppen og rykker for nyt / status. 

 

e. Kurser 
 

Der er forsat godt gang både salg af interne kurser og tilmelding til åbne kurser. 
I september er Aqua Administration afviklet med 13 tilmeldte. Teknik I 8. oktober er 
allerede nu udsolgt. Sikkerhedsledelse 1. oktober gennemføres. Der er pr. 13 september 
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syv tilmeldte, hvilket er samme antal som sidste år. 
I november er planlagt Teknik II som pr. 13. september har ni tilmeldte og så er der på 
tilføjet ”kommunikation i svømmebadet” til afvikling øst for Storebælt 20. november. 
Planlægning af kommende kurser er godt i gang, så der fremover er et rul med planlagte 
kurser ca. 12 måneder frem. 
 
Der er pr. 13. september afholdt 7 interne kurser tre tilbud afventer afklaring og yderligere 
to forespørgsler er i proces. 

 
 

f. LOA/Idan 

VidenHUB for fremtidens vandkultur 
Inspirations”katalog”:  
 
Der ligger en stor mængde viden, som kan deles, men der skal også suppleres med nyt. 
Det hele bliver online tilgængeligt. 
 
En webudvikler er i gang med at opsætte en temaside, som bliver forankret på Lokale og 
Anlægsfondens hjemmeside. Her vil man kunne dykke ned i to forskellige temaer med en 
lang række underkategorier. De to overordnede emner er "Renovering og nybyggeri af 
svømmebade" samt "Drift af svømmebade". 
 

 
g. IAKS/IAKS Nordic 

Der er pr. 13. september ikke nyt. 
 

h. IUCE/Klaus Frejo – Centerlederuddannelsen – Uddannelse til Svømmebadsvært. 

Der er pr. 13. september ikke nyt. 

 

i. KL 

Der er pr. 13. september ikke nyt. 

 

j. HI/IFFD 

 

HI: 

 

Der er pr. 13. september endnu ikke aftalt dato for møde, men Mette er i proces med at få 

aftalt dato. Vedmødet 23. september var der forsat ikke aftalt dato for møde. 

  

 

 

k. Andet 
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a. Studietur: Besøg Cosentino 

 

Niels er i dialog med Thanh hos Cosentino.  

3. Projekter 

a. Bekendtgørelsen  

Karin er i løbende dialog med Signe Andersen fra Miljøstyrelsen. 

 

Signe vil MEGET gerne have konkrete inputs til steder i bekendtgørelsen, der er 

uhensigtsmæssige eller kræver opdatering – men fortæller at man i MST vil have fokus på 

’særlige/skæve’ bassintyper og på genanvendelse af returskyllevand. 

Pt er holdningen, at man ikke vil ændre teksten omkring belastningsreguleret drift, fordi 

der er mulighed for dispensation. 

 

Vi har fået kommentarer på vores henvendelse til medlemmerne, der handler meget om 

returskyllevand, 

Bibi og Carsten er ved at forfatte et skriv, hvor vi opfordrer til at man enten ændrer teksten 

i bekendtgørelsen eller laver standardiserede krav til dispensation til at køre med 

belastningsreguleret drift, så man på den måde kan undgå de meget forskellige tolkninger 

og måder at håndtere dispensationerne på, som vi ser i dag. 

Det forventer vi at kunne sende til Signe sammen med de indkomne inputs fra 

medlemmerne inden mødet den 23. september. 

 

Mads fortalte om oplæg hos Envida (Foreningen af miljø-, plan- og naturmedarbejdere i 

det offentlige).  Det blev aftalt, at Mads efterfølgende tager dialogen for et muligt 

samarbejde. 

 

Der er torsdag d. 19.september indsendt materiale til Signe Andersen. 

Karin orienterede om løbende dialog med Signe. 

 

Det blev aftalt at Bibi og Carsten tager kontakt med henblik på et Teams møde som 

opfølgning på det indsendte materiale. Mads deltager også ved mødet. 

b. DS 477 

Processen er igangsat med endnu et opstartsmøde den 5. september, hvor det tydeligt 

fremgik at Dansk Standard er blevet lidt overraskede over både historikken og de mange 

følelser, som særligt vandbehandlings-kapitlet kan medføre. 

 

Der bliver nu nedsat undergrupper, så man kun skal forholde sig til de dele af standarden, 

som man har interesse i/ekspertise inden for, og der er allerede indkaldt til første møde i 

vandbehandlingsgruppen den 12. november i København. 

 



 

 

 

 

 

Side 5 af 8 
 

Dansk Standard opkræver først deltagergebyr fra 2025, og varsler i samme ombæring at 

priserne vil blive reguleret (så vi forpligter os reelt til at indgå i et arbejde, og betale et 

gebyr for det fra næste år – uden at vi ved, hvad det kommer til at koste). 

 

Følgende deltager på vegne af Danske Svømmebade: 

Mette, Bibi, Carsten, Jesper og Eddie 

 

Peter deltager på vegne af egen virksomhed. 

 

 

c. Svømmebade S-893 

 
 

Læs mere her 

 

Følgende er noteret som medlemmer af gruppen: 

• Dansk Svømmebadsrådgivning ApS 

• Københavns Kommune Koncern Service 

• LML Sport ApS 

• NCC Danmark A/S 

• Systemair A/S 

• Teknologisk Institut 

 

Drøftelser om foreningens eventuelle engagement i dette udvalg. 

Det blev besluttet, at foreningen skal være repræsenteret. 

Mette undersøger nærmere vedr. pris mm. 

 

Mette og Eddie deltager gerne på vegne af foreningen. 

d. Andre projekter 

Samarbejde om "national standard" jf. opslag Aquashare Liselotte 4/6: 

Forleden afviklede vi sikkerhedsdag i Middelfart. Niklas Breindahl og co. 

præsenterede blandt andet en undersøgelse vedr. livreddernes medicinske 

færdigheder (uddannelse) og hvilket medicinsk udstyr, der er til rådighed. 113 haller 

havde besvaret undersøgelsen. 

https://www.ds.dk/da/udvalg/kategorier/samfund/svoemmebade?srsltid=AfmBOopz6gOPyIYLmE9CVUYvBamcPrDNZ8pAcq0bB5SH-sdRv4cOGAZO
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Pointen med undersøgelsen er, at de vil arbejde på en national standard for 

uddannelse af en livredder i en svømmehal, og resultatet skal blandt andet udmønte 

sig i et curriculum med prioriterede anbefalinger i forhold til såvel 

uddannelsesniveau for en livredder som medicinsk udstyr, der skal være til rådighed. 

Jeg tror, at det vil være et klogt træk, at vi er med i det arbejde, for der er ingen tvivl 

om, at Niklas med sin uddannelse og sin plads i Dansk Råd for Genoplivning, har en 

stor stemme i den verden. Jeg fik (vist) sagt på sikkerhedsdagen, at vi meget gerne vil 

samarbejde. Jeg beklager min forudindtagethed, og trækker gerne i land som 

bestyrelse, hvis I ikke er enige. 

 

Der var opbakning til deltagelse. 

Liselotte snakker med Nicklas og melder tilbage. 

 

Bibi spurgte ind til forslag til projekter, da hun gerne vil se nærmere på tryktab i 

forbindelse md dysere. 

 

Liselotte kommenterede på henvendelse fra en DTU studerende, som hun har sendt 

videre til Carsten, som hartaget dialogen videre. Han har også kontaktet både Eddie 

og Niels. 

 

4. Årsmøde og Generalforsamling 2025 
 

Årsmøde: 
Planlægningsgruppen er godt i gang med at få programmet på plads. 
Dag 1 er tilegnet nyt fra foreningen, herunder status på aktuelle projekter og leverandørerne. 
Temaet for dag 2 bliver cafedrift. 
 
Mette spurgte ind til indholdet på dag 1 og kommenterede på og opfordrede til, at der tages 
hensyn til, at der kommer spredning på oplæggene, så det bliver aktuelt for flest muligt, at 
deltage ved årsmødet. 

 

5. Økonomi  
 

Vi følger budgettet for januar-august og der er ingen bemærkelsesværdige udsving. Vi 
forventer at ramme budgettet for 2024, men med behov for at hensætte til projekter, da vi 
heller ikke kommer til at anvende budgettet til projekter i 2024. 
 

6. Kommende møder  
 
Møderække for planlagte møder 2024 / 2025: 

 
December: 5.-6. december – Tønder 
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Januar 27. januar 10.00 – 12.00 (online) 
Marts: 18. marts 15.00 møde og middag Hotel Legoland Billund 
 
 

7. Eventuelt 
Bibi orienterede om at hun er gravid med termin 24. mart s2025. 
Da arbejder i bestyrelsen er på frivillig basis forventer hun at kunne forsætte sit engagement 
og arbejde i bestyrelsen. 
 
Idrættens Branchedage: 
Karin orienterede om programmet for dette års konference og det blev drøftet om Danske 
Svømmebade skal være til stede. 
Mette er tilmeldt og deltager ved konferencen begge dage på vegne af DGI Byen. 
 
Karin er uafklaret på dag 1, men forventer at deltage ved dag 2. 
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Status på medlemmer:  
Medlemmer af Danske Svømmebade total: 325 
(2023: 330) 

Medlemmer fordel på kategorier: 
Tal i ( ) = status pr. 01.01.25 
Svømmebad: 242 (239) 
Leverandør: 49 (47) 
Rådgiver: 15 
Samarbejdspartnere: 4 
Myndigheder: 16 (15) 
 

Bilag: Status på medlemmer 
 

Indmeldelser 

Virksomhed Kontingent 
Type 

Indmeldt den 

Dragør Svømmehal Svømmebad 22.01.2024 

Stark Leverandør 23.02.2024 

OBH Rådgivende Ingeniører A/S Rådgiver 07.03.2024 

Grundejerforeningen Godthåbsparken Svømmebad 07.02.2024 

Næstved Svømmehal Svømmebad 07.08.2024 
 

Udmeldelser 

Virksomhed Kontingent Type Indmeldt den Udmeldelses dato 
/ modtaget 

Gulkrogcentret 
(Vejle Kommune) 

Svømmebad m. 
Aquapunkt 

26.04.2000 31.12.2024 
/26.02.2024 

Herning Kommune Myndighed 07.04.1999 31.12.2024 
/14.02.2024 

Atecpool Netherlands Leverandør  31.12.2024 
/17.01.2024 

Herlufsholm Idrætscenter Svømmebad m. 
Aquapunkt 

 31.12.2024 
/17.01.2024 

Birkeparkens Varmtvandsbassin Tilknyttet adresse  31.12.2024 
/17.01.2024 

FläktGroup Leverandør  31.12.2024 
/17.01.2024 

Broconsult Leverandør  31.12.2024 
/17.01.2024 

 
 
 

 


